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Co słychać w izbie...
KKwwiieecciieeńń,,  aa  sszzcczzeeggóóllnniiee  jjeeggoo  ppoocczząątteekk,,  uuppłłyynnąąłł  ppoodd  zznnaa--
kkiieemm  pprrzzyyggoottoowwaańń  ddoo  wwyybboorróóww  ddeelleeggaattóóww  nnaa  ookkrręęggoowwyy
zzjjaazzdd  lleekkaarrzzyy  VVIIII  kkaaddeennccjjii..  BByyłł  ttoo  cczzaass  sszzcczzeeggóóllnniiee  cciięężżkkiieejj
pprraaccyy  ookkrręęggoowweejj  kkoommiissjjii  wwyybboorrcczzeejj,,  kkttóórraa  pprrzzyyjjmmoowwaałłaa
zzggłłoosszzeenniiaa  kkaannddyyddaattóóww  ii  wwyyzznnaacczzaałłaa  oorrggaanniizzaattoorróóww  zzeebbrraańń
ww  rreejjoonnaacchh  wwyybboorrcczzyycchh..  WW  mmaajjuu  pprrzzeepprroowwaaddzzaannee  ssąą  jjuużż
ppiieerrwwsszzee  ggłłoossoowwaanniiaa..  

W tym miejscu należy również wspomnieć o admini-
stracyjnej działalności organów i komisji problemowych WIL.
27 kwietnia odbyły się posiedzenia Okręgowej Rady Lekar-
skiej oraz Prezydium WIL. Prezydium zebrało się również
wcześniej, 5 kwietnia. 

Komisje problemowe spotykały się w następujących termi-
nach: Komisja Etyki Lekarskiej – 10 kwietnia, Okręgowa Ko-
misja Wyborcza – 12 kwietnia, Komisja ds. Kształcenia – 15
kwietnia, Komisja ds. Zdrowia Publicznego – 18 kwietnia,
Komisja ds. Emerytów i Rencistów – 18 kwietnia, Komisja
Bioetyczna – 24 kwietnia. 

Tradycyjnie już duża część działalności koncentrowała się na
szkoleniach. W tym miesiącu szczególnie często odbywały się
kursy komputerowe: 13 i 20 kwietnia (Poznań), 15 i 16 kwiet-
nia (Poznań), 18 i 19 kwietnia (Konin), 22 i 23 kwietnia (Po-
znań). 19 kwietnia odbył się kurs z medycyny ratunkowej „Sta-
ny nagłe w praktyce lekarza dentysty”. W każdy poniedziałek
szkoleni byli lekarze stażyści w zakresie bioetyki, a w cyklach
9–12 kwietnia oraz 23–26 kwietnia z prawa medycznego. Cały
czas organizowane są kursy językowe. W niedługim czasie na
stronie internetowej pojawi się nowa propozycja szkoleń ję-
zykowych na okres jesień – zima. 

9 i 23 kwietnia odbyły się spotkania koła plastycznego. 
W środy i piątki swoje próby odbywał chór lekarzy, a w śro-
dy zespół kameralny. 23 kwietnia spotkanie dla lekarzy se-
niorów w Gnieźnie zorganizowała Komisja ds. Emerytów 
i Rencistów WIL. Należy również wspomnieć o koncercie
Basi Stępniak-Wilk z okazji Dnia Pracownika Służby Zdro-
wia, który odbył się w 7 kwietnia w Muzeum Archidiecezjal-
nym w Poznaniu.

8 kwietnia 2013 r. w siedzibie WIL zorganizowano spotka-
nie przedstawicieli samorządów zawodowych z parlamenta-
rzystami RP z Wielkopolski, którego organizatorami byli:
Wielkopolska Okręgowa Izba Inżynierów Budownictwa 
i WIL. Spotkanie rozpoczęło się o godz. 17.00.

W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele następujących
samorządów zawodowych:
�Okręgowa Izba Radców Prawnych,
�Okręgowa Rada Adwokacka,
� Zachodnia Okręgowa Izba Urbanistów,
�Wielkopolska Okręgowa Izba Aptekarska,
� Krajowa Izba Doradców Podatkowych, Oddział 

Wielkopolski,
�Wielkopolska Okręgowa Izba Architektów,
�Okręgowa Izba Pielęgniarek i Położnych,
�Krajowa Izba Biegłych Rewidentów Regionalny,

Oddział w Poznaniu,
�Krajowa Izba Diagnostów Laboratoryjnych,
�Wielkopolska Okręgowa Izba Inżynierów Budownictwa,
�Wielkopolska Izba Lekarska.

Obecni byli parlamentarzyści RP z Wielkopolski:
� Jan Filip Libicki – senator RP,
�Krystyna Łybacka – poseł na Sejm RP,
� Tadeusz Dziuba – poseł na Sejm RP,
�Arkady Fiedler – poseł na Sejm RP,
� Tomasz Górski – poseł na Sejm RP,



7
WIELKOPOLSKA IZBA LEKARSKAMAJ 2013

Co słychać w izbie...
�Marcin Gołek – asystent posła Rafała Grupińskiego,
�Maciej Kubiak – asystent posła Bożeny Szydłowskiej.

Na spotkaniu poruszano przede wszystkim problematykę:
� deregulacji samorządów zaufania publicznego,
� biegłych sądowych – ich aktualnych problemów.

Zebrani odpierali przede wszystkim zarzuty o utrudnianiu
dostępu do zawodów zaufania publicznego, argumentując to
egzaminami państwowymi bądź wcześniejszymi noweliza-
cjami przepisów w zakresie ułatwień dostępu do danych pro-
fesji. Jednak samo ułatwienie dostępu nie powoduje zwięk-
szenia oferty czy poprawienia jej jakości. Często bowiem
stanowi zagrożenie dla korzystających z ich porad czy usług.
Dodatkowe ułatwienia dostępu nie spowodują również jakie-
goś znacznego zmniejszenia poziomu bezrobocia, co również
bardzo często przedstawiano jako argument za nieograniczo-
ną deregulacją.

Podkreślano rolę samorządów zawodowych w procesie
kształcenia podyplomowego, dbanie o należyte wykonywanie
danych zawodów.

Dużą część rozmowy poświęcono również sprawie biegłych
sądowych, których jest coraz mniej. Zebrani uznali, że głów-
nym czynnikiem wpływającym na to zjawisko jest duża od-
powiedzialność, ogrom pracy, wizyty w sądzie w obronie swo-
jej opinii i niewspółmierne do tego wynagrodzenie.

Na tematykę następnego spotkania wyznaczono jakość i po-
ziom kształcenia.

W zakresie środowiska lekarskiego poruszano również:
� sprawę luki pokoleniowej,
� problem niejasności interpretacyjnych wobec LEP i LEK oraz

braku przepisów przejściowych w tym zakresie,
� problem braku chętnych do pracy jako lekarze sądowi,
� zagadnienie nadmiernej gorliwości komisji orzekających 

o zdarzeniach medycznych przy wojewodzie.
MAREK SAJ


